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Protokół nr 9 

z posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Sulików w dniu 27 września 2021 r.  
o godz. 12:30 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sulików  

 
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Sulików – Bogusław Świątek.  
Na przewodniczącą posiedzenia jednogłośnie wybrana została radna Jolanta Matwiejczuk.  
Radni nieobecni: Tadeusz Baranek, Kacper Białostocki.  
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
-Robert  Starzyński  – Wójt Gminy Sulików, 
-Elżbieta Piotrowska – Zastępca Wójta Gminy Sulików, 
-Agnieszka Żukowska – Skarbnik Gminy Sulików. 
Oraz w części posiedzenia: 
-Wioletta Pawluk – Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulikowie, 
-Mariola Podanowska – Prezes Międzygminnej Spółki Wodno-Kanalizacyjnej SUPLAZ w 
Sulikowie. 
-Sebastian Kuczyński  – Kierownik Kopalni Lafarge w Sulikowie, 
-Szymon Dolata - Kierownik Gospodarczy ds. gospodarowania zasobami w Kopalni 
Lafarge w Sulikowie, 
-Sebastian Kulikowski z Firmy Ekoteam. 
 
Przewodnicząca poinformowała o konieczności zmiany porządku posiedzenia w związku  
z obecnością na posiedzeniu zaproszonych gości, którzy przedstawią projekty uchwał.  
W związku z proponowaną zmianą  w pierwszym punkcie posiedzenia znalazłoby się 
rozpatrzenie projektów uchwał, a w punkcie drugim analiza sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Sulików za I półrocze 2021 r.  
 
Radni jednogłośnie przyjęli zmianę porządku posiedzenia. (13 głosów za) 
 
Porządek posiedzenia wraz ze zmianą przedstawiał się następująco: 
 
1. Rozpatrzenie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy Sulików. 
2. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sulików za I półrocze 2021 roku. 
3. Sprawy różne.  

 
Ad. 1 
Rozpatrzenie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy Sulików. 

1. (druk nr 1) w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu Sulików - obszar 1. 

Zastępca Wójta Elżbieta Piotrowska omówiła projekt uchwały.  
Przedstawiciele Kopalni Bazaltu w Sulikowie szczegółowo wyjaśnili potrzebę dokonania 
zmiany mpzp. Głównym celem sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego jest zabezpieczenie terenów pod rozwój istniejącej 
Kopalni Bazaltu. Projekt zmiany planu miejscowego wraz z prognozą oddziaływania na 
środowisko został wyłożony do publicznego wglądu. Do projektu zmiany planu 
miejscowego nie złożono uwag. 
 
Radny Adam Czesnakowski pytał czy planowane jest dalsze wykupowanie działek 
sąsiadujących z Kopalnią i czy obszar wydobycia bazaltu zostanie przesunięty.  
 
Szymon Dolata – Kierownik Gospodarczy  poinformował, że na bieżąco prowadzona jest 
kampania wiertnicza. Złoża bazaltu są zmienne w związku z tym co dwa lata 
przeprowadzane są badania pod względem występowania zasobów. Dalszy rozwój kopalni 
uzależniony jest od uzyskanych decyzji środowiskowych dotyczących wydobycia.   
 
Radny Jerzy Nowicki pytał na ile lat przewidziana jest działalność Kopalni Bazaltu. 
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Sebastian Kuczyński – Kierownik Kopalni odpowiedział, że zasoby bazaltu uzależnione są 
od potrzeb rynku budowlanego. Według szacunków zasoby bazaltu powinny wystarczyć 
na 15-20 lat.  
 
Radna Jolanta Matwiejczuk pytała czy do Kopalni wpływają skargi ze strony mieszkańców 
Sulikowa, których nieruchomości znajdują się w sąsiedztwie Kopalni.  
 
Kierownik Kopalni poinformował, że ze strony mieszkańców nie wpływają skargi. 
Zakończona została zabudowa węzła wstępnego kruszenia, co przyczyniło się do 
znacznego obniżenia poziomu hałasu. Kopalnia będzie wprowadzać kolejne innowacje, 
które będą miały na celu ograniczenie emisji hałasu.  
 
Radny Adam Czesnakowski zaproponował aby na wadze przez którą przejeżdżają 
ciężarówki z urobkiem umieścić informację o ograniczeniu tonażu do 12 ton na drodze 
przez Małą Wieś Górną. 
 
Kierownik Kopalni zwrócił się z prośbą aby problemy z ciężarówkami na drogach  
z ograniczeniem tonażu zgłaszać na bieżąco. Informacja na wadze zostanie umieszczona.  
 
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 13 głosach „za”. 
 

2. (druk nr 2) w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony 
Środowiska dla Gminy Sulików za lata 2019-2020. 

3. (druk nr 3)  w sprawie przyjęcia raportu z realizacji Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej dla Gminy Sulików. 

 
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekty uchwał zawarte na drukach nr 2 i 3  
przy 13 głosach „za”. 
 

4. (druk nr 4) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 
dla Gminy Sulików na lata 2021-2025. 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulikowie – Wioletta Pawluk omówiła 
projekt uchwały.  
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 13 głosach „za”. 
 

5. (druk nr 5) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na dotychczas 
dzierżawioną nieruchomość, na czas określony do trzech lat. 

Zastępca Wójta – Elżbieta Piotrowska omówiła projekt uchwały.  
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 13 głosach „za”. 
 

6. (druk nr 6) w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej stanowiącej 
własność Gminy Sulików, w drodze przetargu. 

Zastępca Wójta – Elżbieta Piotrowska omówiła projekt uchwały.  
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 13 głosach „za”. 

7. (druk nr 7) w sprawie ustalenia regulaminu cmentarza komunalnego w Sulikowie 
oraz Radzimowie Górnym. 

Radna Genowefa Wilczak-Raczak pytała o zapis zawarty w regulaminie mówiący o tym, że 
Gmina Sulików nie ponosi odpowiedzialności za szkody spowodowane czynnikami 
atmosferycznymi, kradzieżami oraz spowodowane przez osoby trzecie. 

Wójt wyjaśnił, że Gmina jest właścicielem terenu, właścicielami nagrobków są osoby 
prywatne. Nagrobki mogą być ubezpieczone od kradzieży czy dewastacji przez ich 
właścicieli. Gmina Sulików ubezpieczyła ogrodzenia na cmentarzach.  
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Radny Andrzej Polowy pytał o szkody, które mogą być spowodowane przez drzewa na 
cmentarzu.  
 
Wójt odpowiedział, że wszystkie wysokie drzewa, które mogły stwarzać zagrożenie 
zostały wycięte. W regulaminie zawarty został zapis o zakazie sadzenia drzew na 
cmentarzu.  
 
Radna Barbara Dunaj pytała czy firmy świadczące usługi pogrzebowe wnoszą opłaty za 
wjazd na cmentarze i ponoszą odpowiedzialność za ewentualne szkody. 
 
Wójt odpowiedział, że firmy wjeżdżające na teren cmentarzy na okoliczność np. budowy 
pomników robią to w porozumieniu z pracownikiem Urzędu we wcześniej ustalonym 
terminie i wnoszą stosowną opłatę. Firmy te są również odpowiedzialne za wyrządzone 
szkody na terenie cmentarzy.  
 
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 13 głosach „za”. 
 

8. (druk nr 8) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
terenie gminy Sulików. 

Zastępca Wójta – Elżbieta Piotrowska omówiła projekt uchwały.  
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 13 głosach „za”. 
 

9. (druk nr 9) w sprawie przekazania projektu Regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków organowi regulacyjnemu do zaopiniowania. 

Mariola Podanowska – Prezes MSWK SUPLAZ w Sulikowie omówiła projekt uchwały.  
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 13 głosach „za”. 

 
10. (druk nr 10) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Sulików. 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Żukowska omówiła projekt uchwały.  
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 13 głosach „za”. 
 

11. (druk nr 11) w sprawie zmian w budżecie Gminy Sulików na rok 2021. 
Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały.  
W dyskusji poruszono następujące tematy: 
Radna Genowefa Wilczak-Raczak pytała z czego wynika zwiększenie wydatków 
dotyczących wynagrodzeń w Przedszkolu w dziale 80104. 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zwiększenie wydatków na wynagrodzenia osobowe 
pracowników jest związane z przejściem dwóch pracowników na urlopy zdrowotne  
i zatrudnieniem nauczycieli na zastępstwo.  
 
Radny Adam Czesnakowski pytał o wydatki poniesione na dzierżawę kserokopiarek. 
 
Wójt wyjaśnił, że dzierżawienie tego sprzętu jest finansowo korzystniejsze dla Urzędu 
Gminy. Urząd był już właścicielem kserokopiarek, wówczas koszty naprawy  
i serwisowania znacznie przewyższały koszt dzierżawy.  
 
Radna Genowefa Wilczak-Raczak pytała o zmniejszenie środków na zadanie pn. 
„Modernizacja wraz z przebudową Szkoły Podstawowej w Biernej”. 
 
Wójt odpowiedział, że zmniejszenie środków na to zadanie wynika z korzystnego wyniku 
przetargu.  
 
Radny Andrzej Polowy pytał o realizację zaleceń dotyczących naprawy toalet w Szkole 
Podstawowej w Biernej.  
 
Wójt odpowiedział, że zakupiony został pawilon sanitarny, który będzie służył uczniom, 
gdyby toalety musiały zostać zamknięte. Koszt remontu to kilka tysięcy złotych i jeżeli  
jego zakres nie będzie wymagał większych wydatków powinien zostać przeprowadzony.  
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Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 13 głosach „za”. 
 
Ad. 2 
Analiza sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sulików za I półrocze 2021 roku. 
Skarbnik Gminy – Agnieszka Żukowska omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu 
Gminy Sulików za I półrocze 2021 r.  
 
W dyskusji nad sprawozdaniem poruszono kwestię realizacji środków sołeckich w 2021 
roku.  
 
Ad. 3 
W sprawach różnych: 

1. Radny Jerzy Nowicki zwrócił uwagę na konieczność wycięcia zakrzaczeń przy 
drogach gminnych i powiatowych.  

2. Radni poruszyli sprawę protokołów ze wspólnych posiedzeń komisji stałych, które 
zostały udostępnione w systemie e-sesja.  
Zastępca Wójta wyjaśniła, że sprawozdanie z pracy komisji stałych Rady Gminy 
mogłoby być przedstawiane w dowolnej formie, np. jako krótka informacja 
Przewodniczących Komisji. Protokoły są dodawane po to, aby radni mieli pełny 
pogląd w kwestii pracy komisji stałych. Ilość protokołów jest spowodowana tym, 
że w ostatnim czasie zwoływane były sesje nadzwyczajne. Porządek obrad tych 
sesji nie przewidywał punktu dotyczącego sprawozdania z pracy komisji.  

 

Posiedzenie zakończono o godz. 14:30. 
 
 
        Przewodnicząca Posiedzenia 
            /-/ Jolanta Matwiejczuk 
          
 
Protokołowała: 
A.Adamiak  


